
Beszámoló a Pest Megyei Német Önkormányzatban végzett 

képviselő tevékenységről 

 

Tisztelt Újhartyáni Német Nemzetiségi Önkormányzat! 

Különleges megtiszteltetésben volt részem akkor, amikor a 2014-es 

önkormányzati választások során a Pest megyei listán elfoglalt 7. helyem 

alapján 18 évesen bekerültem a Pest Megyei Német Önkormányzat képviselő 

testületébe. 

Mint tudjuk, országos szinten tendencia, a képviselő testületek „fiatalítása”. 

Úgy gondolom, hogy erre jó példa, hogy az ÉMNÖSZ is kiemelten fontos célnak 

tartotta, hogy a 7 fős testületben egy fiatal is helyet kapjon. Ezáltal a megyében 

élő német fiatalság gondolatai, elképzelései is képviselve legyenek megyei 

szinten is. Egy év távlatából úgy látom, hogy bár ez ilyen fiatalon nyílván nagy 

kihívást jelentett és jelent ma is számomra, de az idősebb tapasztalt képviselő 

társaim tanácsait építő gondolatait szem előtt tartva, sikerült „fiatalos 

lendületet” vinnem a megyei önkormányzat munkájába. 

A megyében jelenleg 5 régió működik. Mi Tófalvi Mónika képviselőtársammal 

Dél- Kelet Pest megyéért: tehát többek között a Vecsésért, Újhartyánért, 

Ceglédbercelért, valamint egyéb Budapesttől keletre fekvő településekért, mint 

például: Ecserért, Kerepesért, Csömörért, Kistarcsáért, Gödöllőért, valamint 

Ikladért vagyunk felelősek. 

Mint már említettem: fő tevékenységi köröm az ifjúsági és oktatási munkára 

koncentrálódik. Így dunaharaszti képviselőtársammal ketten vagyunk felelősek 

a Pest Megyei Nemzetiségi Tanulmányi és Szociális Ösztöndíj elbírálásáért. 

Nagy örömömre szolgál, hogy a december 6-án, Csepelen megrendezésre 

kerülő ÉMNÖSZ gálán a 7 ösztöndíjas fiatal közül ketten Újhartyánból is: 

Szolnoki Vivien és Kun Gréta részesülnek ebben az elismerésben. 

Nagyon büszke vagyok arra, hogy részese lehettem volt némettanárom 

Ruttersmid Katalin felterjesztésének, majd az „Év Némettanára” kitüntetés 

odaítélésének. Különösen szép pillanatok voltak számomra is, amikor Kati néni 

Szeptemberben a Német Nemzetiségi Gimnáziumban rendezett Nemzetiségi 

tanévnyitón átvehette a kitüntetést. 



Idén októberben felkérést kaptam a Nemzeti Művelődési Intézet részéről, hogy 

konferencia sorozatuk részeként ifjúsági témában előadást tartsak. Előadásom 

címe: „Tradíció és Innováció- a nemzetiségi identitás hatékony közvetítése egy 

ifjúsági szervezetben” volt. Ennek keretében bemutattam, Újhartyán 

példaértékű közösségi életét és a Hartyáni Sváb Fiatalok Baráti Köre 

tevékenységét. 

Egyetlen megyei rendezvényünk, amivel kapcsolatban, negatív érzéseim voltak 

a júniusban megrendezett az iskola átvételről szóló oktatási konferencia volt, 

ahová –bár többször határozottan jeleztem- Taksony és Vecsés mellé 

Újhartyán, mint előadó nem kapott meghívást. Természetesen ezt a 

rendezvényt követően szóvá tettem, és ígéretet kaptam, hogy többször nem 

fordul elő ilyen figyelmetlenség településünkkel szemben. 

Nagy sikerként könyveltem el, hogy meghívást kaptam, az Országos Német 

Önkormányzat által szervezett bajai Ifjúsági Konferenciára, ahol a 2020-ig tartó 

országos ifjúsági stratégiát fektettük le. 

Szeretném ismertetni Önökkel,hogy a Pest Megyei Német önkormányzat új 

arculatát is egy újhartyáni művész Závodszky Ferenc készítete el. 

Mint már biztosan megfigyelhették, különösen hangsúlyt fektetek a közösségi 

életre és a megye és az ország más német nemzetiségi települések és 

szervezetek közötti kapcsolatok kiépítésére illetve ápolására. Így kapott 

meghívást Újhartyán Böllér csapata is a tavaly Dunaharasztiban rendezett „3 

falu, 3 böllér, 3 disznó” elnevezésű rendezvényre, ahol csapatunk és a Hercel 

tánccsoport is nagy sikert aratott. Márciusban a Német Nemzetiségi 

Gimnázium színjátszó csoportja lépett fel településünkön, áprilisban a 

gimnázium a Bagolyfészekben szervezte hagyományos népismeret táborát. 

Meghívásomra látogatottak el május elsejei rendezvényünkre. Pusztavám, 

Zsámbék és Taksony fiataljai. Közbenjárásommal került nálunk megrendezésre 

a Magyarországi Német Fiatalok Közössége Országos Küldöttgyűlése. Valamint 

kezdeményezésemre kötöttünk augusztusi rendezvényünkön 

„Testvérszervezeti Kapcsolatot” a Haraszti Fiatal Svábok Egyesületével. Ezekhez 

az eseményekhez nyújtott anyagi és egyéb támogatásukat ezúton is köszönöm! 

Természetesen vannak további tervek és kihívások a következő időszakra. A 

december 5-i hétvégén az országis fiatal szervezet, azzal keresett meg, hogy a 



Bagolyfészekben szeretnék tartani adventi sütő hétvégéjüket. Tovább a 

megyével még ebben a ciklusban terveink között szerepel egy Megyei Német 

Ifjúsági Fesztivál elindítása. 

 

Köszönöm eddigi bizalmukat és segítségüket. ha kérdésük van, szívesen állok 

rendelkezésükre. 

Köszönöm megtisztelő figyelmüket! 

 

 


